
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság 

2019. május 22-i üléséről 

Az  ülés  helye:  Budaörsi  Polgármesteri  Hivatal  II.  emelet  nagyterem  (Budaörs,
Szabadság út 134.)

Jelen voltak: dr. Molnár Gábor elnök, dr. Kisfalvi Péter, Simándi Szelim,  Stift Nándor
és Premecz Enikő képviselők,  valamint Laczik Zoltán, Bene Tünde, Kovács Gábor,
Kapitány Gábor és Tomory Géza külsős bizottsági tagok. 

Később érkezett: dr. Sokolowski Márk képviselő

Jelen voltak továbbá:  dr.  Molnár Bernadett  aljegyző,  Vágó Csaba kabinetvezető,
Lőrincz Mihály műszaki ügyosztályvezető, Erdős Károlyné jegyzői irodavezető, Barta
Gáborné pénzügyi irodavezető, Tóth Attila irodavezető, Szita Károly könyvvizsgáló

Jegyzőkönyv-vezető: Pintérné Berecz Anita

dr. Molnár Gábor elnök: Tisztelettel köszönti a megjelenteket! Megállapítja, hogy a
Bizottság határozatképes, 11 bizottsági tag közül  10 tag jelen van és az ülést 1730

órakor megnyitja, majd ismerteti a meghívón szereplő napirendi pontokat. 

Kéri  a  Bizottság  tagjait,  hogy  válasszanak  jegyzőkönyv-hitelesítőt  és  egyben
javasolja, hogy Stift Nándor képviselő bizottsági tagot válasszák meg. 

Stift Nándor képviselő bizottsági tag jelezte, hogy vállalja a jegyzőkönyv hitelesítését.

A Bizottság 10 igen szavazattal úgy döntött, hogy Stift Nándor képviselő bizottsági
tagot választja meg, a jegyzőkönyv bizottsági tag aláírójának. 

A bizottság a napirendet 10 igen szavazattal elfogadta. 
 

38/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
Jegyzőkönyv-hitelesítő megválasztása és Napirend 

A.
Budaörs Város Önkormányzat Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága úgy dönt, hogy  Stift
Nándor képviselő bizottsági tagot választja meg jegyzőkönyv hitelesítőnek.

B.
Napirend:
I. Testületi hatáskör:

1.) Budaörs Város Önkormányzat 2018. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló
beszámoló 



2.) Éves összefoglaló Ellenőrzési Jelentés Budaörs Város Önkormányzat 2018. évi
ellenőrzési tevékenységéről 

3.)  A sajátos  nevelési  igényű  gyermekek  nem  az  önkormányzat  fenntartásában
működő intézményben fizetendő térítési  díjainak támogatásáról  szóló 34/2013.
(VI.27.) sz. önkormányzati rendelet módosítása 

4.)  A  sajátos  nevelési  igényű  tanulók  nem  az  önkormányzat  területén  működő
iskolákban  fizetendő  térítési  díjainak  támogatásáról  szóló  41/2013.(IX.30.)  sz.
önkormányzati rendelet módosítása 

5.)  A  Buda-környéki  Látássérültek  Közhasznú  Egyesületének  kérelme  a  Városi
Sportcsarnok 2019. évi használatának átütemezésére

6.) Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatása pályázat 
7.) Önkormányzati étkeztetési fejlesztések támogatása pályázat
8.) A Budaörsi Vackor Óvoda részére pótelőirányzat biztosítása
9.)  Döntés  a  BTG  Nonprofit  Kft.  2018.  évi  mérlegbeszámolójának  és

vagyongazdálkodásról szóló beszámolójának, valamint 2019. évi üzleti tervének
elfogadásáról 

10.)  Döntés  adomány  elfogadásáról  és  a  párizsi  Notre-Dame  újjáépítésének
támogatásáról 

Napirend előtti hozzászólások: 

Vágó Csaba kabinetvezető:  Jelzi,  a közoktatási  bizottságon a  helyi  kiadványok

pályázatnál maradt százezer forint, ami visszakerülne a KMISB saját keretébe, erről

majd készül előterjesztés a testületi ülésre.

Napirendek tárgyalása:

1.) Budaörs  Város  Önkormányzat  2018.  évi  költségvetésének
végrehajtásáról szóló beszámoló

Barta Gáborné pénzügyi irodavezető: Ismerteti a beszámolót. 

Kapitány  Gábor  külsős  bizottsági  tag:  Mindig  megkapják  azt,  hogy  ők  nem

támogatják  a  negyedéves  beszámolókat,  most  azt  is  elmondja,  hogy  miért  nem

teszik. Korábban, amikor javasoltak volna különböző feladatokat megoldani, mindig

az volt   a válasz, hogy erre nincs pénz. Most az látszik a beszámolóból,  hogy a

feladatok  jó  részét  el  sem  tudta  látni  az  önkormányzat,  van  egy  csomó

pénzmaradvány, nem volt igaz, amit a polgármesteri kabinet képviselt, hogy semmire



nincs pénz, és nem tudnak fordítani rá, mert akkor valahonnan el kell venni. Mindegy,

hogy jobb, vagy bal oldal, mindkét oldal számára az az információ hangzott el, hogy

nincs  pénz,  így  azt  kell  mondja,  hogy  ez  egy  hamis  költségvetés.  Amikor  a

háziorvosok  eszközbeszerzésére  van  biztosítva  pénz,  és  az  nulla  százalékkal

teljesül, azért az beszédes. Folyamatosan arról beszélnek, hogy az egészségügyet

támogatni kell, s ez gyakorlatilag nulla százalékon teljesült. Érdemes elgondolkodni

azon, hogy mennyire valós tartalmú a tájékoztatás,  s ennek megfelelően ők nem

fogják támogatni a határozati javaslatot.

dr. Molnár Gábor elnök: Ő csak annyit tenne hozzá, hogy egyetlen javaslat sem jött

írásban, egyetlen tárgyalásra sem jöttek el, ne mondják azt, hogy nem jöhettek el, ne

mondják azt,  hogy nem lehetett  volna írásban tenni  javaslatot.  Utólag könnyű azt

mondani,  hogy  úgyis  hiába  teszik  meg,  mert  leszavazzák  majd,  mert  meg  se

próbálták.  Igazából  ezt  se  akarta  elmondani,  de  annyira  igaztalannak  érzi  az

elhangzottakat. 

   

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag: Mindig az volt, hogy akkor jelöljék meg kitől

kívánnak elvenni.  Arra reagálva,  hogy mikor nem voltak egyeztetni,  kérdezi  elnök

urat, hogy a szabad pénzmaradvány tárgyában  kivel sikerült egyeztetni, mert nem

tudták, hogy lehet egyeztetni?  Lehet, hogy ők egyeztettek, de a Hivatal biztosított

erre lehetőséget? 

Vágó Csaba kabinetvezető:  Ami itt  zajlik,  az a szokásos menet,  ennek ellenére

néhány  dologra  válaszolni  kell.  Sosem  mondták,  hogy  egy  költségvetés,  amit

előterjesztenek, az mindenre kiterjedően szentírás. Az biztos, hogy a bevételnek és a

kiadásnak  egyensúlyban  kell  lenni,  a  bevételnek  teljesülnie  kell,  s  van,  hogy

kevesebb  teljesül,  van,  hogy  több  teljesül,  ez  egy  olyan  prognózis,  ami  számos

dologtól  függ. Abba, hogy ki  kivel  egyeztet ő nem nagyon kívánna beleszólni,  de

olyan nagy  meglepetés nem érhet senkit, hogy májusban van egy zárszámadás, s

azt  talán  néhány  év  alatt  sikerült  mindenkinek  megtanulni,  hogyha  van

pénzmaradvány,  akkor  arról  dönteni  kell.  Szintén  nem  meglepő,  hogy  mikor

foglakoznak  a  koncepcióval,  a  költségvetéssel,  mert  ezek  többé-kevésbé  biztos

dátumok,  s  ha  valaki  figyel,  akkor  tudja,  hogy  mikor  egyeztessen.  Évről-évre



találkoznak  azzal,  hogy  vannak  olyan  sorok,  ahol  a  teljesítés  50%-os,  de  ezer

esetben  van  olyan  is  hogy  beruházásaikat,  pályázataikat,  közbeszerzéseiket

többször kell meghirdetni, s aztán meg úgy teljesül, hogy még rá kell hívni különböző

pénzeket,  mert  mások  lesznek  a  költségek,  mint  amit  három  hónappal  előtte

terveztek. Azt gondolja, ezekre mindig van magyarázat, s ő nem venné a  bátorságot,

hogy valakire azt mondja, hogy nem mondott igazat, a tények teljes ismerete nélkül. 

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag: Azt gondolja, hogy kinek mi van a fejében,

vagy mivel  van tisztába,  az nem a politikai  köztisztviselőknek a  privilégiuma.  Azt

gondolja,  mindenki  pontosan  tudja,  hogy  mi  történik,  többször  elhangzott,  hogy

jelöljék meg,  kitől  vennének el  pénzt,  lehet  itt  mellébeszélni,  de  ez  a beszámoló

pontosan alátámasztja, azt, hogy nem volt igaz, ami elhangzott a bizottsági üléseken,

hogy  el  kell  venni  valakitől  pénzt,  mert  nincs.  Tavalyi  évről  csak  a  szavad

pénzmaradvány 175 millió forint, szerinte ez jelentős különbség a nullához képest,

lehet, hogy ez nem tűnt fel a kabinet irodán, náluk feltűnt.

Lőrincz Mihály ügyosztályvezető: A beruházásokhoz kapcsolódva mondja, hogy

ott  a  teljesítések  százalékában  nagy  mértékben  közrejátszanak  az  áthúzódó

beruházások,  hisz több olyan van,  ami átível  éveken keresztül,  s értelemszerűen

befolyásolja a adatokat. 

Vágó  Csaba  kabinetvezető:  A városnak  a  költségvetési  főösszege  azért  elég

komoly milliárdokat jelent, nem mondja, hogy a 175 millió elenyésző,  de nagyjából

ez az, amivel lehet úgy gazdálkodni, hogy ennyivel több marad, vagy ennyi húzódik

át a következő évre. Egyébként az, hogy pénzmaradványa van az önkormányzatnak,

s a Testületnek lehetősége, hogy az eddigi elképzeléseihez képest többet valósítson

meg, az inkább derűre ad okot, de hát családja válogatja, hogy kinél mi az öröm. A

másik dolog, hogy akár köztisztviselő, akár politikai szereplőnek véli őt a hozzászóló,

az,  hogy  minden  évben  mikor  milyen  teendő  van  a  költségvetést  illetően,  nem

politikai tény kérdése, és nem köztisztviselői tény kérdése, azok pusztán a tények

közé sorolhatók.

Kapitány  Gábor  külsős  bizottsági  tag:Neki  még  volt  kérdése,  hogy  volt-e

egyeztetés a szabad pénzmaradvánnyal kapcsolatban, s ha igen, mikor?    



dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Leültek  beszélgetni  róla,  amikor  kiderült,  hogy  van

maradvány, de nem tudja megmondani, ez pontosan mikor volt. Ez nem lehetőség

kérdése volt, össze szoktak ülni beszélgetni, náluk ez evidencia. 

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag: Akkor ki lehet jelenteni, hogy a Hivatalnak

nem  dolga  értesíteni  a  képviselőt,hogy  mi  lesz  a  pénzmaradvánnyal,  s  a

képviselőnek kell érdeklődnie napi szinten, hogy mikor lesz ebben egyezetés. 

 

dr. Molnár Gábor elnök:Ehhez nincs sok hozzáfűznivalója, nem tudták ők sem lesz-

e, vagy mennyi,  de az biztos,  hogy lenne még negyven ötlet,  hogy mire lehetne

költeni.  

Barta Gáborné pénzügyi irodavezető: Ez egy javaslat, amihez bármikor be lehet

nyújtani egy módosító indítványt írásban. 

dr. Molnár Gábor elnök: Amennyiben nincs több kérdés, és könyvvizsgáló úr sem

kívánja kiegészíteni, feltesz szavazásra a határozati javaslatokat. A bizottság mindkét

javaslatot 8 igen, 3 nem szavazat arányában fogadta el.  

39/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
Budaörs  Város  Önkormányzat  2018.  évi  költségvetésének  végrehajtásáról
szóló beszámoló

Budaörs  Város  Önkormányzat  Pénzügyi  Ellenőrző  Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-

testületnek a 2018. évi zárszámadásról szóló rendeletet a melléklet szerint megalkotni.

40/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
Budaörs  Város  Önkormányzat  2018.  évi  költségvetésének  végrehajtásáról
szóló beszámoló

Budaörs  Város  Önkormányzat  Pénzügyi  Ellenőrző  Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-

testületnek a 819.976 e Ft költségvetési maradvány felosztását az alábbiak szerint: 

Önkormányzati  fenntartású  költségvetési  szervek 2018.  évre  vállalt

kötelezettségvállalásainak  2019.  évi  finanszírozása  a  2.  számú

melléklet szerint

314.729 e F

t



Az  önkormányzat  által  2018.  évben  vállalt  alábbi

kötelezettségvállalásainak 2019. évi pénzügyi teljesítéseire:

- Személyi juttatások                                                  32.522 e Ft

- foglalkoztatottak személyi juttatásai              1.916 e Ft

- külső személyi juttatások                             30.606 e Ft

- Munkaadókat terhelő járulékok és SZOCHO          24.689 e Ft

- szociális hozzájárulási adó                           24.343 e Ft

- egyéb munkaadókat terhelő járulékok és adók 346 e Ft

- Víz-,  csapadékvíz-,  szennyvízhálózat  fenntartás  (zárt

csapadékcsatorna tisztítás)                                           478 e Ft 

  57.689 e

Ft

A  2018.  évi  állami  támogatások  elszámolásával  kapcsolatos

visszafizetési kötelezettség az állam felé

         8.103 e F

t
A 2018.  évi  állami  támogatás  elszámolásából  adódóan  pénzeszköz

átadás az Esély Szociális Társulásnak 

    1.732 e

Ft
Hitel-, tőketörlesztés 2019. évi kötelezettség növekedése          76 e

Ft
Műszaki ellenőrzések munkadíja - mélyépítés 4.000 e Ft
Felújítások műszaki ellenőrzése mélyépítés 2.000 e Ft
Járda építési program 12.000 e Ft
Lakótelepi út és járda felújítások 45.000 e Ft
Fém utca felújítása II. ütem pályázati önrész 30.000 e Ft
Vizi közmű hálózat értékbecslés 25.000 e Ft
Ingatlan vásárlás (üzleti célú)   5.000 e Ft
Közvilágítás fejlesztése különböző utcákban   8.000 e Ft
Tervezések – mélyépítés   8.000 e Ft
Szivárvány utca 3. Családsegítő meglévő helyiség és az új helyiség

(kis posta) felújítása

15.000 e Ft

2019. évi intézményi felújítások 10.000 e Ft
Auchan gyalogos híd veszély mentesítés, részleges felújítás 24.000 e Ft
Városháza alagsori világításának energiatakarékossági korszerűsítése   1.300 e Ft
Városháza riasztórendszerének felújítása   4.900 e Ft
Konyhatechnológiai eszközök beszerzése (Illyés Gyula Gimnázium)   4.521 e Ft
Fejlesztési  célú  támogatás  a  HÚSZNEGYVEN  Budaörsi  Fiatal

Építészek Műhelye Egyesület számára a használatukban lévő Zichy-

major épületszárny tető felújítására

  5.000 e Ft

Óvodai férőhelyek bővítése (céltartalék) 133.926  e

Ft
Általános tartalék 100.0 e Ft



2.) Éves  Összefoglaló  Ellenőrzési  Jelentés  a  2018.  évi  belső  ellenőrzési
tevékenységről

Tóth Attila irodavezető: Ismerteti az ellenőrzési jelentést.

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag: Végigolvasta a jelentést, s olyan dolgokat
lát  benne,  ami  teljesen  helyén  lévő,  hogy  ezt  jelzik,  ugyanakkor  többedik
alakalommal  találkozik  azzal  például  a  Latinovits  színháznál,  hogy  nincsenek
teljesítési igazolások. Arra szeretné felhívni a figyelmet, hogyha például van egy NAV
vizsgálat,  akkor  az  elbukott,  s  azt  gondolja,  hogy  ilyenkor  az  intézményvezető
felelőssége  nagyban  megáll  ebben.  Hasonló  az  útnyilvántartásokkal  kapcsolatos
megjegyzés,  s  idézi  a  belső  ellenőrzés  javaslatát  „A különböző  rendezvényekre
történő  szállításoknál  a  menetlevelek  mellé  csatolják  az  utaslistát,  valamint  a
transzparencia  biztosítása  céljából  készítsenek  rövid  feljegyzést  az  utazás
rendeltetéséről  és  szakmai  vonatkozásáról”.  Gyakorlatilag  nem  lehet  tudni  ezek
szerint,  hogy adott  útnyilvántartásban az elszámolás  magánútként  szerepel,  vagy
pedig az a színház tevékenységéhez tartozik. Azok a felhasznált összegek, amik az
önkormányzat  támogatásából  származnak  ,  akkor  milyen  módon  lettek  elköltve?
Szintén a színháznál hívná fel a figyelmet arra, hogy a szerződések időrendisége
nincsen  betartva.  A Jókainál  szintén  hiányoznak  a  teljesítés  igazolások,  s  ott  is
önkormányzati  pénz  felhasználása  történik,  de  nem  tudja,  akkor  hogyan  vannak
felhasználva,  s  mi  alapján  fizetik  ki,  mert  a  teljesítés  igazolás  kötelező.   A
szerződések pedig nincsenek normálisan nyilvántartva. A civil szervezetek kapcsán
azt szeretné kérdezni, hogy mi a kiválasztás rendje a vizsgálatnál? 

Tóth  Attila  irodavezető:   A teljesítés  igazolás  valóban  kulcskérdés,  ami  az  öt
kötelezettség vállaláshoz kapcsolható kontroll közül az egyik legfontosabb, s valóban
az  egy  olyan  művelet,  amivel  azt  kell  igazolni,  hogy  a  költségvetési  szerv  által
megrendelt  szolgáltatás,  áru,  a  megfelelő  minőségben,  mennyiségben  és  a
szerződés  szerinti  módon  teljesült-e.  Egy  dologra  azonban  fel  szeretné  hívni  a
figyelmet.  Nem  arról  volt  szó  sem  a  Jókaiban,  sem  a  színházban,  hogy  nincs
teljesítés igazolás, hanem arról volt szó, hogy nem az Ávr. megfelelő paragrafusa
alapján hajtották végre, ami a gyakorlatban magyarul annyit jelent, hogy a teljesítés
igazolás az intézményvezető elsőszámú feladata, vagy megvan a lehetősége, hogy
ezt a feladatot delegálja, de mindenképpen a módszer is meg van határozva. Maga,
a  teljesítés  igazolás  végrehajtásának  a  ténye  nem hiányzott,  hanem a  teljesítés
igazolásra  jogosult  vezető  a  színházban is,  és  a  Jókaiban is  aláírta  a  megfelelő
dokumentumot,  ez  lehet  a  számla  első  oldalán,  vagy  lehet  egy  külön
dokumentummal,  ez  a  formális  rész,  amiről  Kapitány  Gábor  beszél.  Amiről  ők
beszélnek, hogy szeretnék elérni mindenütt, s bizonyos speciális  tevékenységeknél
nehezebben megvalósítható, de már eljutottak odáig, hogy a költségvetési szerveik
90%-nál, hogy tudják, mi az az Ávr. 57.§ (1), hogy az a lényeg, hogy nem csak egy
aláírásnak kell szerepelni a teljesítés igazoláson a vezető, vagy delegáltja részéről,
hanem  a  jogszabály  úgy  szól,  hogy  akkor  szabad  ezt  az  aláírást  prezentálnia,
amennyiben utólag is ellenőrizhető dokumentumokkal támasztja alá a szolgáltató, az
áruszállító ezt a teljesítést. Abban van lehetősége a teljesítést igazolónak felelősen
eljárni.  Olyan  eset  már  2018-ban  sem volt,  hogy nem volt  teljesítés  igazolás.  A
színháznál megtalálták annak a módját, hogy a különféle művészi tevékenységek,
mint  speciális  tevékenységek  hogyan  kezelhetők.  Az  a  véleménye  egyébként
szakemberként,  hogy  ugyan  abszolút  jószándékból,  de  Kapitány  úr  eltúlozta   a



következtetést.   Van egy tény megállapítás, az abból származó következtetés, hogy
nem tudják ellenőrizni hogy a közpénz magáncélra, vagy közcélra költik, nem igaz,
biztosan  tudják  az  esemény  időpontjából  hogy  közcélra  fordították,  látják  az
iratokban,  csak  nem  voltak  összeszerelve  az  iratok.  Magyarul  arra  kérték  az
intézmény vezetőit, hogy figyeljenek arra, saját védelmükben is, hogy csiszoljanak a
formákon. A civil  szervezetek ellenőrzése kapcsán,  valóban, jól  látja,  fokozott  az
ellenőrzés, tételes vizsgálatot szoktak tartani szokásuktól eltérően. Három módszert
alkalmaznak, az egyik a kockázatelemzés, ennek a részleteibe nem menne bele, de
egy  olyan  számítási  módszer,  ami   nagyjából  32  alfolyamatot,  és  minimum  12
kockázati tényezőt hasonlít össze.  A módszert nem ők találták ki, hanem átvették, és
Budaörsre igyekeztek szabni, ami minden évben ugyanaz. Az elmúlt három évben
azoknak a támogatási  szerződéseknek a rendszere, amikkel  támogatják ezeket a
civil szervezeteket, alaposan megszigorodott, többek között az ellenőrzési jelentések
hatására is. Amikor a civil szervezetek támogatását ellenőrzik, akkor  a támogatót is
ellenőrzik, és azt is megnézik, hogy a támogatási szerződésben szerepelnek-e azok
a  feltételrendszerek,  azok  a  jogi  garanciák,  amelyekkel  estlegesen  vissza  tudják
követelni a pénzt nem rendeltetésszerű felhasználás esetén. A második szempont a
tapasztalati tény, a harmadik pedig az, hogy javaslatokat is kérnek a vezetőktől, hogy
szerintük melyek azok a szervezetek, ahol az elszámolásokkal problémák voltak, a
negyedik szempont az a dokumentum rendszer, amit az utóbbi két-három évben az
ezeket  a  támogatásokat  elszámoltató polgármesteri  kabinet,  mint  feltételrendszert
kialakított  ,  s  az  ennek  a  rendszernek  való  nem  megfelelés  már  első  körben
visszautasítást  jelent.  Ez  a  négy szempont  az,  ami  alapján  a  civil  szervezeteket
kiválogatják.        

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag:  Köszöni a részletes tájékoztatást. A belső
ellenőrzési jelentésben ő nem lát különösebb problémát, az egy nagy kérdés, hogy
milyen intézkedések lesznek a Hivatal részéről. Lehet, hogy félre értette, így csak
rövid kérdés, de a támogatási összeg ebben a kiválasztási szempontban mennyire
súlyozott? Számít? Nem számít? 

Tóth Attila irodavezető:  Általában a kiugróan magas összeg mindenhol szempont,
nem csak a civil szervezeteknél, de nem minden esetben azt veszik figyelembe.

41/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
Éves  Összefoglaló  Ellenőrzési  Jelentés  a  2018.  évi  belső  ellenőrzési
tevékenységről

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testülete  Pénzügyi  Ellenőrző  Bizottsága
javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  Budaörs  Város  Önkormányzata  belső
ellenőrzésére  vonatkozó  2018.  évi  Éves  Összefoglaló  Ellenőrzési  Jelentést  az
előterjesztés melléklete szerint hagyja jóvá.

dr. Molnár Gábor elnök: Javaslatot tesz ügyrendi kérdés keretében, hogy a BTG-ről
szóló  előterjesztéssel  folytassák  a  tárgyalási  sorrendet.  A javaslatot  a  bizottság
egyhangúan támogatta.



42/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
Napirendi pontok cseréje

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága
úgy dönt, hogy a „ Döntés a BTG Nonprofit Kft. 2018. évi mérlegbeszámolójának
és  vagyongazdálkodásról  szóló  beszámolójának,  valamint  2019.  évi  üzleti
tervének elfogadásáról” c. napirend tárgyalását előreveszi a tárgyalási sorban. 

3.) Döntés  a  BTG  Nonprofit  Kft.  2018.  évi  mérlegbeszámolójának  és
vagyongazdálkodásról szóló beszámolójának, valamint 2019. évi üzleti
tervének elfogadásáról

dr. Molnár Gábor elnök: Ismerteti a beszámolókat.

Kapitány Gábor külső bizottsági tag: Nem biztos, hogy ide tartozik, de a kérdése,
hogy a távhő pályázat kivitelezése miért nem tudott még elindulni? 

Halag  Mónika  (BTG):  A  KFF  azt  mondta,  hogy  kiírhatja  az  NFP,  ebben  a
pályázatban a BTG csak konzorciumi partner, tehát az konzorcium vezetője az NFP,
és  minden  az  ő  kezében  van,  ők  csak  javaslatot  tehetnek,  illetve  véleményt
formálhatnak ebben a kérdésben.  A KFF azt  mondta  a műszaki  dokumentációra,
hogy kiírhatja az NFP, így ez az ő hatáskörük, hogy mikor fog a pályázat megjelenni.
Azt gondolják sok munka van, illetve sok döntést kell meghozni ezzel kapcsolatban,
mert a pályázati kiírásnak megfelelően a pályázat elszámolási határideje 2019.11.30.
jelen pillanatban, ami eléggé lehetetlen küldetésnek tűnik.

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Felteszi  szavazásra  mindhárom  határozati  javaslatot,
melyet a bizottság 11 igen szavazattal fogadott el.  

43/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
Döntés a BTG Nonprofit Kft. 2018. évi mérlegbeszámolójának elfogadásáról

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága
javasolja a Képviselő-testületnek, hogy 

1.) a  határozat  melléklete  szerint  fogadja  el  a  BTG Nonprofit  Kft.  2018.  évre
vonatkozó számviteli  törvény szerinti  éves beszámolóját és üzleti  jelentését
3.237.041 E Ft mérlegfőösszeggel és 1.204 E Ft adózás utáni eredménnyel,
valamint  vegye  tudomásul  a  beszámoló  8.  számú  mellékletét  képező
független könyvvizsgálói jelentést.

2.) a  társaság  beszámolójában  kimutatott  2018.  évi  eredményt  helyezze  a
társaság eredménytartalékába.



44/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
Döntés a BTG Nonprofit Kft. 2019. évi üzleti tervének elfogadásáról

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága
javasolja  a Képviselő-testületnek,  hogy fogadja el  a  BTG Nonprofit  Kft.  határozat
melléklete szerinti 2019. évi üzleti tervét. 

45 /2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
Döntés  a  BTG  Nonprofit  Kft.  vagyongazdálkodásról  szóló  beszámolójának
elfogadásáról

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő  testületének  Településfejlesztési  és
Vagyongazdálkodási  Bizottsága/  Pénzügyi  Ellenőrző  Bizottsága  javasolja  a
Képviselő-testületnek, hogy a Budaörs Város Önkormányzata és a BTG Nonprofit
Kft.  között  2012.  október  12-én  létrejött,  2019.  április  29-én  módosított
Vagyonkezelési szerződés vonatkozásában fogadja el a BTG Nonprofit Kft. 2018. évi
vagyongazdálkodásáról szóló éves beszámolóját.

4.) A sajátos nevelési igényű gyermekek nem az önkormányzat fenntartásában
működő intézményben fizetendő térítési díjainak támogatásáról szóló 34/2013.
(VI. 24.) egységes szerkezetbe foglalt önkormányzati rendelet módosítása

Vágó Csaba kabinetvezető: Ismerteti az előterjesztést.

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Felteszi  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a
bizottság 11 igen szavazattal fogadott el.  

46/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
A sajátos  nevelési  igényű gyermekek nem az önkormányzat  fenntartásában
működő intézményben fizetendő térítési díjainak támogatásáról szóló 34/2013.
(VI. 24.) egységes szerkezetbe foglalt önkormányzati rendelet módosítása

1. Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága elfogadásra  javasolja a Képviselő-testületnek,  hogy a melléklet  szerint
módosítsa  a  sajátos  nevelési  igényű  gyermekek  a  nem  az  önkormányzat
fenntartásában működő intézményben fizetendő térítési díjainak támogatásáról szóló
egységes szerkezetbe foglalt 34/2013. (VI. 24.) önkormányzati rendeletet. 



2.     Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy kérje fel a Polgármestert, hogy a
térítési  díj  támogatásával  kapcsolatos  kiadásokat,  valamint  annak  fedezetét  az
Önkormányzat mindenkori költségvetésébe terveztesse be.

5.)  A sajátos  nevelési  igényű tanulók  nem az  önkormányzat  fenntartásában
működő intézményben fizetendő térítési díjainak támogatásáról szóló 41/2013.
(IX.30.) egységes szerkezetbe foglalt önkormányzati rendelet módosítása

Vágó Csaba kabinetvezető: Ismerteti az előterjesztést.

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Felteszi  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a
bizottság 11 igen szavazattal fogadott el.  

47/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
A  sajátos  nevelési  igényű  tanulók  nem  az  önkormányzat  fenntartásában
működő intézményben fizetendő térítési díjainak támogatásáról szóló 41/2013.
(IX.30.) egységes szerkezetbe foglalt önkormányzati rendelet módosítása

1. Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága elfogadásra  javasolja a Képviselő-testületnek,  hogy a melléklet  szerint
módosítsa a sajátos nevelési igényű tanulók a nem az önkormányzat fenntartásában
működő  intézményben  fizetendő  térítési  díjainak  támogatásáról  szóló  egységes
szerkezetbe foglalt 41/2013. (IX.30.) önkormányzati rendeletet.

2. Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy kérje fel a Polgármestert, hogy a
térítési  díj  támogatásával  kapcsolatos  kiadásokat,  valamint  annak  fedezetét  az
Önkormányzat mindenkori költségvetésébe terveztesse be. 

6.)A Buda-környéki Látássérültek Közhasznú Egyesületének kérelme a Városi
Sportcsarnok 2019. évi használatának átütemezésére

dr. Sokolowski Márk képviselő nem tartózkodott a teremben. 

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Felteszi  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a
bizottság 10 igen szavazattal fogadott el.  

48/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat



A Buda-környéki  Látássérültek  Közhasznú  Egyesületének  kérelme  a  Városi
Sportcsarnok 2019. évi használatának átütemezésére

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testület  Pénzügyi  Ellenőrző  Bizottsága
javasolják  a  Képviselő-testületnek,  hogy  Buda-környéki  Látássérültek  Közhasznú
Egyesülete részére a városi sportcsarnok 2019. évi használatára megítélt 904.875
Ft-os támogatás felhasználási határidejét 2020. április 30-ra, elszámolási határidejét
2020. május 31-re módosítsa.

7.) Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatása pályázat

Lőrincz Mihály ügyosztályvezető: Ismerteti az előterjesztést. 

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Felteszi  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a
bizottság 10 igen szavazattal fogadott el.  

49/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatása pályázat
Budaörs Város Önkormányzatának  Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága  javasolja a
Képviselő-testületnek,  hogy a  „Önkormányzati  feladatellátást  szolgáló  fejlesztések
támogatása pályázat” tárgyában az alábbiak szerint döntsön:

1) Budaörs  Város  Önkormányzata  vegyen  rész  az  Önkormányzati
feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatása című pályázaton a Fém
utca Farkasréti út – Harmat u. közötti szakaszának felújításával.

2) Budaörs Város Önkormányzata a szükséges önrész összegét, bruttó 29
838 000,-Ft-ot biztosítsa a 2019. évi költségvetés terhére.

3) Budaörs  Város  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  kérje  fel  a
Polgármestert  a  pályázat  benyújtásával  kapcsolatos  feladatok
végrehajtására.

8.)Önkormányzati étkeztetési fejlesztések támogatása pályázat 

Lőrincz Mihály ügyosztályvezető: Ismerteti az előterjesztést. 

dr.  Molnár Gábor elnök:  Felteszi  szavazásra a határozati  javaslatokat,  melyet  a
bizottság  mindkét esetben 10 igen szavazattal fogadott el.  
50/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
Önkormányzati étkeztetési fejlesztések támogatása pályázat



Budaörs Város Önkormányzatának  Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága javasolja a
Képviselő-testületnek, hogy az „Önkormányzati étkeztetési fejlesztések támogatása
pályázat” tárgyában az alábbiak szerint döntsön:

1.) Budaörs  Város  Önkormányzata  vegyen  részt  az  Önkormányzati
étkeztetési  fejlesztések  támogatása  című  pályázaton  az  Egyesített
Bölcsődei  Intézményekhez  tartozó  Százszorszép  Bölcsőde (cím:  2040
Budaörs,  Lévai  u.  35.,  hrsz:  1036/13) főzőkonyhájának
fejlesztésével.

2.) Budaörs Város Önkormányzata a szükséges önrész összegét, 5.044.749-
Ft-ot a 2020. évi költségvetés terhére biztosítsa.

3. Budaörs  Város  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  kérje  fel  a
Polgármestert  a  pályázat  benyújtásával  kapcsolatos  feladatok
végrehajtására  és  a  szükséges  önrész  összegének  2020.  évi
költségvetésbe történő beterveztetésére.

51/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
Önkormányzati étkeztetési fejlesztések támogatása pályázat II. 

Budaörs Város Önkormányzatának  Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága javasolja a
Képviselő-testületnek, hogy az „Önkormányzati étkeztetési fejlesztések támogatása
pályázat” tárgyában az alábbiak szerint döntsön:

1) Az Egyesített Bölcsődei Intézményekhez tartozó Százszorszép Bölcsőde
(cím:  2040  Budaörs,  Lévai  u.  35.,  hrsz:  1036/13)  főzőkonyha
fejlesztési  projektjét  2020.  május  15.  –  2020.  november  30.-a  között
valósítsa meg Budaörs Város Önkormányzata. 

2) Az  Önkormányzati  étkeztetési  fejlesztések  támogatása  pályázaton
igényelt  támogatást  és  a  biztosított  önrészt  2020.  május  15.  –  2020.
november 30. között használja fel Budaörs Város Önkormányzata és a
támogatás  felhasználását  követően  legkésőbb  2021.  február  28-ig
nyújtsa be szakmai és pénzügyi beszámolóját a miniszter részére.

3) Budaörs  Város  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  kérje  fel  a
Polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.

9.) Budaörsi Vackor Óvoda részére pótelőirányzat biztosítása

Vágó Csaba kabinetvezető: Ismerteti az előterjesztést.

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Felteszi  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a
bizottság 11 igen szavazattal fogadott el.  



52/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
Budaörsi Vackor Óvoda részére pótelőirányzat biztosítása

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testület  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek  557 e Ft  pótelőirányzat
biztosítását  a  Budaörsi  Vackor  Óvoda  2019.  évi  költségvetésében  az
intézmény tavaszi és őszi kirándulásainak megrendezése céljából a Budaörs
Város  Önkormányzat  2019.  évi  költségvetéséről  szóló  2/2019.  (II.  28.)
önkormányzati  rendelet 3.  sz.  melléklet,  Egyéb működési  célú kiadások, 5.
Általános tartalék keret terhére. 

10.)  Döntés  adomány  elfogadásáról  és  a  párizsi  Notre-Dame újjáépítésének
támogatásáról

 Löfler Dávid előterjesztő nincs jelen.

Laczik Zoltán külsős bizottsági tag:  Úgy véli, ha Löfler Dávid magánszemélyként
támogatja  ezt,  az  rendben  van,  szíves  joga,  a  francia  hatóságok  nyilvánosságra
hozták  ennek a módját,  egy-két  kattintással  ennek módja a magyar  médiában is
fellelhető,  de  ha  valaki  ezt  egy  előterjesztés  formájában  teszi  meg,  az  számára
annyira abszurd, hogy már-már megmozgatja a fantáziáját.  Az jutott eszébe, hogy
Budaörs tulajdonképpen 2 milliárd 230 millió forinttal is támogathatná a Notre-Dame
újjáépítését, s ennek a forrása is meglenne, az a szolidaritási hozzájárulásnak csúfolt
sarc, amit az Állam elvett Budaörstől büntetőadó formájában. Pusztán annyi kellene,
hogy  visszaszolgáltassák  neki,  s  a  város  akár  oda  is  adhatná  az  újjáépítésre
szolidaritásról, ez jutott eszébe, bár ez nem határozati javaslat, csak ennyire abszurd
a helyzet.

dr. Molnár Gábor elnök: Amikor kiderült ez a történet, akkor a BFE másnap elutalta
amit  gondolt  hozzájárulásként,  igaz,  ezt  nem  tette  közhírré,  nem  mondták  el  a
tévében,  nem  írták  le  az  újságban,  nem  érti,  miért  kell  ebbe  beleerőltetni  az
önkormányzatot.

Simándi  Szelim  képviselő:  Polgármester  úr  is  elmondta  korábban,  hogy
felajánlásokat  hogyan lehet  tenni,  de  megtalálható  a  neten is.  Az adományozás
módjával és mennyiségével kapcsoltban ez a dolog igen megosztóvá vált egyébként.
nagyon  sokan  nagyon  sokat  adtak  már,  úgy  tudja,  az  összeg  is  összegyűlt,  s
felmerült  a kérdés, hogy más ügyekre miért nem sikerült ilyen gyorsan forrást találni,
de ebbe nem menne bele. Helyi szinten lenne egy módosító javaslata, mely szerint a
Polgármester úr felkéri  a Hivatalt,  hogy hogy minden segítséget adjon meg Löfler
Dávid képviselő úrnak ahhoz, hogy el tudja juttatni felajánlását a megfelelő helyre. 



Premecz Enikő képviselő:  Ő is megnézte,  rengeteg felajánlás van már,  persze,
világörökség a Notre-Dame, de azt gondolja, hogy Budaörs városát a 117. ezer forint
felajánlás nevetségessé tenné. 

Kapitány Gábor külsős tag: Véleménye szerint ezt az előterjesztést a Jegyzői Iroda
készítette,  ebből  is  látszik  a  kommunikáció hiánya.  Egyébiránt  úgy tudja,  hogy a
felajánlott adományok jó része meg sem érkezett.

Simándi Szelim képviselő:  Úgy véli ez a téma azért is tudott ilyen megosztó leni,
mert rettenetesen sok képmutatás van az adományozók között is, és azok között is,
akik  megpróbálnak  politikai  ügyet  csinálni  ebből.  Módosító  javaslatát  továbbra  is
fenntartja. 

dr. Molnár Gábor elnök: Felteszi szavazásra a módosító javaslatot, mely szerint a
Hivatal segítséget nyújt Löfler Dávid képviselőnek  a felajánlás eljuttatásában.  

53/2019.(V.22.) PEB sz.                                                    határozat
Döntés  adomány  elfogadásáról  és  a  párizsi  Notre-Dame  újjáépítésének
támogatásáról – módosító javaslat

Budaörs  Város  Önkormányzat  Pénzügyi  Bizottsága  úgy  dönt,  hogy  felkéri  a
Polgármesteren keresztül a Jegyzőt, hogy a Polgármesteri Hivatal nyújtson hathatós
segítséget Löfler Dávid képviselő a Notre-Dame székesegyház helyreállítását segítő
felajánlásának célba juttatása érdekében.

dr. Molnár Gábor elnök megköszönte a munkát, és bezárta az ülést 1815-kor. 

k.m.f.

Stift Nándor dr. Molnár Gábor
bizottsági tag aláíró elnök
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